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Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012.
évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről
szóló 10/2014. (II. 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benyújtani
a Kormány tagjainak feladat- és hatáskörér ő l szóló 152/2014 . (VI. 6.) Korm. rendelet 48 .*
13 . pontja szerinti feladatkörében eljáró Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot
vezető miniszterhez,

„Hogy jött ki az idei nyugdíjemelés mértéke? ”
címmel. A választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszter Úr!

Mint azt már a K/13538 . számú kérdésemben kifejtettem, számos probléma van az ide i
nyugdíjemelés mértékével, s őt annak jogszabályi alapjaival is. A mérték szempontjából a
legfontosabb probléma, hogy a kormány – annak ellenére, hogy tudta, hogy magasab b
infláció várható, mint amivel a nyugdíjakat emelik – a szükségesnél alacsonyabb szinten
emelte az ellátásokat . A jogszabályi alapokkal pedig az a gond, hogy a költségvetési törvén y
és a nyugdíj törvény hatályos rendelkezéseit egy kormányrendelettel felülírták .
A mértékkel kapcsolatban semmilyen lényegi választ nem adott Államtitkár Úr . „ A
nyugdíjemelés kötelező mértékét a költségvetési törvényben a tárgyévre tervezett infláci ó
mértéke szabja meg, mert a nyugdíjak értékének megőrzését az biztosítja, ha a nyugdíjemelé s
az infláció mértékével azonos. ”
Amit leírt, az éppen arra világít, hogy nincs szinkronban a tavaly écaégén ismert inflációs
prognózis, a nyáron elfogadott költségvetési törvény és a tényleges emelésr ől szóló
kormányrendelet .
Válaszában azt is írta, hogy : „A társadalombiztosítási nyugellátásról szóló 1997. évi LXXXI.
törvény felhatalmazta a Kormányt a költségvetési törvény módosítása nélkül történő
kiegészítő intézkedés elrendelésére. "
Azt azonban nem tette hozzá, hogy a nyugdíjtörvény erre vonatkozó része a novemberi
kiegészítő emelésről szól, amire akkor kerül sor törvény szerint, ha eltérést mutat a tervezet t
és a várható infláció mértéke .



Az emelések mikéntjéről a nyugdíjtörvény 62 . § (1)-(5) bekezdése rendelkezik . A (6)
bekezdésben szereplő rendelkezés, amely szerint „Az Országgyűlés felhatalmazza a
Kormányt, hogy a tényleges, illetőleg a várható makrogazdasági folyamatok és adato k
ismeretében a szükséges feltételek megléte esetén további kiegészítő intézkedéseket tegyen”
csak az előzőek biztosítása után értelmezhető . Ez egy törvényileg zárt rendszer, ami
garanciát ad a nyugdíjasnak is: a Tny. 62.* (6) bekezdése nem el őzheti be a főszabály
rendszerét, a törvényi sorrendet !
Tehát a kormánynak, ha törvényesen akart volna eljárni, módosítania kellett volna a
költségvetési törvényben szerepl ő 0,9%-os mértéket . De, ha a kormány szakmailag i s
helyesen akart volna eljárni, akkor nem 1,6%-ra, hanem legalább 2,4%-re módosította voln a
a nyugdíjemelés idei mértékét .
Emiatt kérdezem :

• Ha ismerte a kormány az MNB prognózisát, akkor miért csak 1,6%-o s
mértékben emelték a nyugdíjakat ?

• Milyen számítás alapján lett éppen 0,7 százalékponttal több a ténylege s
emelés mértéke a törvényben meghatározottnál?

• Ön szerint jogszabályszerű-e az, hogy a kormányrendelet más
nyugdíjemelési mértéket határoz meg 2017. januárjára, mint ami a
költségvetési törvény és a nyugdíjtörvény alapján következne ?

• Pontosan milyen törvényi felhatalmazás alapján tértek el a törvénybe n
szereplő mértéktől?

• Miért nem módosították a 2017 .évi költségvetési törvényt annak érdekében,
hogy ne sérüljön a nyugdíjtörvény nyugdíjindexálási módszerének
garanciális elem e

Továbbá ismét a fejünkhöz vágta, hogy n 2009-ben önök döntöttek a 13. havi nyugdíj
megszüntetéséről " . Ez esetben engedjen meg egy kérdést ezzel kapcsolatban is :

• Ha Önöknek ez ennyire nem tetszik, akkor miért nem hozzák vissza? Hisze n
Magyarország jobban teljesít . . .

Hozzá kell tennem, hogy a 13 . havi nyugdíj fokozatos bevezetésével, majd több éven á t
történő biztosításával, a szocialista kormányok jóval több havi juttatást fizettek ki a
nyugdíjasoknak, mint Önök az elmúlt hat évben . Ehhez képest Önök még a
nyugdíjprémiumot sem hajlandóak biztosítani, pedig 3,5%-nál magasabb növekedésse l
számolnak idénre .
Továbbá, ne feledjék, hogy a szocialista kormány által végrehajtott nyugdíjkorrekció s
program másfél millió nyugdíjasnak jelentett átlagosan 3000 forint nyugdíjnövelést !

Várom megtisztelő válaszát !

Budapest, 2017 . január 26 .

Korózs Lajos /
országgyűlési kép isel ő

(MSZP)
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